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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Nagy Márton István, gazdaságfejlesztési miniszter 

Az interpelláció címe: "Milyen lépéseket tesz a kormány annak érdekében, hogy az 
élelmiszereket sújtó inflációt érdemben és valóban megfékezzék?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

Hazánkban  az  alapvető  élelmiszerek  drágulása  Európai  szinten  is  rekordokat  dönt,  ez  radikális
beavatkozást igényelt volna már több hónappal ezelőtt. Múlt héten a kormány végre bejelentette,
hogy augusztus elsejétől megszűnnek az ársapkák, melyek jó ideje csak tovább növelték a magyar
családokat sújtó Orbán-inflációt, és aminek a kivezetését a Jobbik-Konzervatívok már több hónapja
sürgette.  Bár  elmaradt  annak  beismerése,  hogy  az  ársapka  nem volt  túl  jó  megoldás,  de  ez  a
kisebbik baj. A nagyobbik az, hogy nem terveznek további lépéseket az élelmiszerárak csökkentése
érdekében.  Azaz,  hagyják  visszadrágulni  az  alapvető  élelmiszereket,  és  bíznak  a  multik
jóindulatában,  hogy  ettől  majd  maguktól  leviszik  mindennek  az  árát.  Ez  lenne  a  hozzáértő
kormányzás? Ha valóban segíteni akarnak a magyar embereknek, akkor ne a multikban bízzanak,
hanem töröljék el az alapvető élelmiszerek ÁFÁ-ját, ahogy azt már számtalanszor mondtuk! De
elmondjuk  újra:  az  élelmiszerek  nagy  többségét  sújtó,  „Európa-rekorder”  27%-os  ÁFA  a
legnagyobb  teher  jelenleg  a  magyar  családoknak.  Tudjuk,  hogy  ennek  köszönhetően  folyik  be
rengeteg  pénz  az  államkasszába,  de  egy válság  közepén ne  a  családokon nyerészkedjenek már
képviselőtársaim/uraim,  mert  az egyszerűen bűn. Ma a magyarok jelentős része már a  közepes
árfekvésű élelmiszerekről  is  kénytelenek lemondani,  mert  azokra ilyen bérek,  nyugdíjak mellett
nem futja!

Az elszabadult élelmiszerárak ellen javasoltuk a Nemzeti Élelmiszer-támogatási Programot is, mely
egy gyermekközpontú megoldás lenne. A program keretein belül e családok olyan támogatásokat
vehetnének igénybe, melyek elősegítenék az egészséges, helyben termelt vagy előállított magyar
élelmiszerek vásárlását, elsősorban egészséges hazai zöldséget, gyümölcsöt, gabonaféléket, pékárút,
hal-, hús- és tejtermékeket. Én bízom benne, hogy ezt a javaslatunkat is megfogadják, ahogyan azt



is lehetővé tették, hogy a SZÉP-kártyán hideg élelmiszert is lehessen vásárolni. Beadták végre a
derekukat, de sokkal több pénz maradt volna az emberek zsebében, ha a kormány a magyar nemzeti
érdekeket tartva szem előtt időben lép, teszem azt akkor, amikor először javasoltuk.

És engedjék meg, hogy még valamire felhívjam a figyelmet, mert lehet, hogy nem tudják. Nem
keresnek jól  a  magyar  emberek.  Ideje  lenne tisztességes,  legalább az európai  átlaghoz közelítő
béreket  adni  nekik,  annak  érdekében,  hogy  ne  leszakadjunk,  hanem  felzárkózzunk  a  nyugati
életszínvonalhoz.  Normális  bérekkel, normális  életet,  egy normális Magyarországon. Legalább a
szándékot tűzzék ki célul.

Várom érdemi válaszát!
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